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博愛活動 BCS Upcoming Events

日期 事項 Event 地點 Location
2/5 董事會會議 Board Meeting            9:15-11:30am Zoom

2/5
派發每班舊生註
冊報名表

Returning Student Registration
Packages Distribution

2/13(Sunday)
國語課後輔導班
研討會

Mandarin tutoring program seminar Zoom  (2pm)

2/19 學術比賽頒獎 Academic Competition Awards pickup Morrill (2pm)

3/5
舊生註冊報名表
截止日

Returning Student Registration
Packages Due

本期摘要 Summary

● 國語班課後輔導計劃Mandarin online tutoring program
● 2022學術比賽優勝名單 2022 Academic Competition Winners List
● 農曆新年的傳統和習俗  Chinese New Year Traditions and Customs
● 北加州中文學校聯合會會訊 ANCCS News
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國語班課後輔導計劃 Mandarin online tutoring program

為了增進學習中文﹅說國語的風氣，將經由博愛領導力培訓團隊
的成立，推行加強說國語的課後輔導。由高年級擔任義工，藉由
線上輔導的方式，與學弟妹互動實踐所學，並取得回饋社區的志
工時數；低年級則藉由對學長的協助與認同，持續精進中文。博
愛領導力培訓團隊裡的高年級義工們，將定期的接受導師群的指
導，與在隨時的﹅不定期的問題討論中，學得如何輔導說國語的
技巧以及領導能力。

在每周一次或兩次( 將視報名情況來決定 ) 三十分鐘的輔導課程中，我們將進行課文導讀和會話練
習等。

即日起歡迎八年級以上的同學加入我們博愛領導力培訓團隊，並受理三年級以下需要接受輔導的學
生報名。

我們希望計劃將在 2 月下旬至 3 月初上線。如果您想了解更多信息，您可以在 2 月 13日（星期日）
下午 2 點在Zoom 上參加我們的研討會。

如果您對此計劃感興趣，請填寫以下表格：

In order to strengthen our students learning Chinese, we are starting a newLeadership Training program. Our
upper grade student volunteers will pair up with our young age students in free online tutoring sessions. The
upper grade volunteers will be able to earn community volunteer hours.The upper grade students serving as
tutors in the program will receive regular guidance and training from the mentor group, learning how to
coach Mandarin speaking skills and leadership skills.

During the 30-minute tutoring session once or twice a week (depending on number of participants), the
tutors will help the tutees in reading text and conversation practice.

Students from grade 8 and above are welcome to join our leadership training team, and we will accept
students from 1st to 3rd grade to sign up as tutees.

We expect the program will go online in late February to early March. If you would like to learn more, you can
join our seminar on 2/13 (Sunday) at 2pm on Zoom.

If you are interested in this program, please fill out the form below:

👉  Leadership Training / Tutoring Program
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2022學術比賽優勝名單 Academic Competition Winners List

2022年博愛中文學校學術比賽已於上兩週六(1/22,
1/29) 在網上舉行，所有比賽得獎名單如下，恭喜得
獎的同學及全力支持的家長。沒得獎的也不要氣餒
，再接再厲！

更感謝學術比賽小組在疫情中仍能為我們同學們
舉辦這次學術比賽, 雖然只是短短兩天的比賽, 學
術小組成員為著令比賽能順利進行, 在過去三個月
用了很多時間做安排及統籌事宜。 在此謹代表代
博愛中文學校對學術比賽小組成員的付出表達最

深切的謝意。榜單已公布在博愛網頁, 學術比賽獎杯將在2/19下午2點於Morrill校區戶
外頒發或領取，各項領獎時間會再公告。

得獎的同學們將會代表我校出席3月27日北加州中文學校聯合會所舉辦的學術比賽。
博愛學術小組日前已將北加州學術比賽報名表寄給合資格的各組優勝同學。截止日期
2月5號， 請考生盡快報名。

Congratulations to the winners and the parents who have given their full support. The 2022
Berryessa Chinese School Academic Competition has been held online on the last two Saturdays
(1/22, 1/29).   Don't be discouraged if you did not win, keep trying!

The winners list has been announced on the BCS website. Registration form for the Association of
Northern California Chinese School Academic Competition has been emailed to the qualified
winners of each group by the BCS Academic Team. These students will represent our school in the
Academic Competition on March 27. The deadline is February 5th, please apply as soon as possible.

Trophies will be awarded or distributed outdoors at the Morrill campus on 2/19. The time for
receiving the awards will be announced later.

I would like to thank the Academic Competition Team for holding this academic competition for our
students despite the epidemic. Although it was only a two-day competition, the members of the
Academic Team spent a lot of time making arrangements in the past three months to make the
competition run smoothly and coordinating matters. On behalf of Berryessa Chinese School, I would
like to express my deepest gratitude to the members of the academic competition team for their
hard work.

Also thank you to the teachers, board members, and volunteers who made the competition possible
for our students.
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農曆新年的傳統和習俗

告別牛年，2022年2月1日，我們迎來了虎年。

農曆新年，又稱春節，是全世界華人最重要的節日。這個節

日慶祝中國傳統農曆新年的開始。

食物、家人和朋友在新年扮演著重要的角色。

讓我們一起來看看這個歡樂節日的一些傳統和習俗。

農曆新年的準備工作從節日前幾天開始，擦窗戶，掃地板，

打掃家具，以洗去過去一年積累的厄運。

通常在除夕夜舉行大型的家庭團圓飯。菜單經過精心挑選

，包括與運氣有關的菜餚，包括魚（它的中文發音像“剩餘”的“餘”字）。在中國北方，人們準備和吃餃子，因
為它們看起來像金元寶（中國古時一種貨幣）。

在中國除夕夜熬夜的傳統被稱為守歲，由於人們認為這可以延長父母的壽命。

紅色是中國的吉祥色。中國人通常在元旦穿紅色或其他鮮豔的衣服，以配合節日和樂觀的心情。在節日期

間以紅包的形式贈送給兒童和未婚成年人。這些紅包是通常是現金禮物，金額多少取決於與收紅包人的

關係。

在農曆新年這一周拜訪親朋戚友並交換禮物是農曆新年的傳統。這個走訪親友的過程叫做拜年，互相祝

福大家新年快樂，身體健康。這也是各人相聚並一起享用美食的絕佳機會。

人們預計在新年的早些時候拜訪親戚和朋友——除了在新年的第三天。農曆新年（今年2月3日）的第三天
被命名為“赤口”。人們相信這一天更有可能發生爭吵，因此人們會參觀寺廟並避免社交互動。

中國古神話的女神女媧開天闢地，她在開始的六天，創造了各樣家禽和動物，在第七天創造了人類，因此

第七天被稱為人日（人民的生日）。

重頭戲出現在最後一天，即第十五天。在中國古代社會裏，小姑娘在這一天可以出去賞燈，去結識男孩

子。因此，這天也被稱為中國情人節。

為期 15 天的農曆新年慶祝活動就到此為止。

點擊下面的視頻，了解更多關於中國人如何慶祝新年。

https://www.youtube.com/watch?v=cKoaVYALLVI
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Chinese New Year Traditions and Customs

Saying goodbye to the Ox, we entered the Year of the Tiger on
February 1, 2022.
May the Chinese New Year bring you joy and prosperity.
Chinese New Year, also known as the Spring Festival, is the
most important holiday to Chinese people all over the world.
The festival celebrates the beginning of a new year on the
traditional lunar Chinese calendar.
Food, family and friends play a significant role.  Let’s take a
look at some of the tradition and customs of this happy
festival.
Preparation of the Lunar New Year starts in the days leading up
to the festival, windows are scrubbed, floors swept and
furniture dusted to wash away the bad luck that’s accumulated over the past year.
A big family reunion dinner is usually held on Lunar New Year's Eve.  The menu is carefully chosen to include
dishes associated with luck, including fish (the Chinese word for it sounds like the word for "surplus").  In
northern China, people prepare and eat dumplings, as they look like gold ingots (an old form of currency).
A tradition of staying up late on Chinese New Year's Eve is known as shousui (Chinese: 守歲), which is still
practiced as it is thought to add on to one's parents' longevity.
Red is China's good luck color。Chinese usually wear red or other brightly-colored clothes on New Year's Day,
to go with the festive and upbeat mood. The color red brings literal wealth in the form of red packets gifted to
children and unmarried adults during the holiday. These red packets are cash gifts that can range from a few
dollars to quite hefty amounts, depending on the relationship to the recipient.
Visiting extended family and friends during the week of Chinese New Year and exchanging gifts is a Chinese
New year tradition that goes on throughout the 15-day holiday.
This process of visiting family and friends is called bài nián (拜年), in which you wish everyone a happy and
healthy new year.
It’s also a great opportunity for people to catch up on their lives and enjoy a meal together.
People are expected to visit relatives and friends in the early days of new year -- except for the third day. Day
three of Lunar New Year is named "chi kou," or red mouth. It's believed that arguments are more likely to
happen on this day, so people will visit temples and avoid social interactions.
The mother goddess in Chinese mythology created the world, she created all kinds of poultry and animals in
the first six days, and created human beings on the seventh day. Therefore, the seventh day is also known as
Renri, the people's birthday.
The highlight comes on the last day. In ancient Chinese society, it was the only day when young girls could go
out to admire lanterns and meet boys. Thus, it's also been dubbed Chinese Valentine's Day.
This wraps up the 15-day celebration of the Chinese New Year.

Click the video below to learn more about how Chinese celebrate the New Year.

https://www.youtube.com/watch?v=cKoaVYALLVI
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February 02, 2022  第44屆雙週刊第十一期

最新資訊 Latest News!!!

會員學校通訊-雙週刊
第十一期: ANCCS 44th eNewsletter #11

本會近期重要活動

日期 事項

02/06
「迎春揮毫」與 「虎年燈籠創意比賽」 頒獎典禮 （線上
舉辦）

02/07-
02/18

Santa Clara County燈籠展示

2/20 第二次教學研討會 （線上舉辦）

3/13 第三次理事會 （線上舉辦）

3/27 學術比賽（實體舉辦）

ANCCS Bi-weekly Newsletter Link: ……………..…… Archived eNewsletter link
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BCS Contacts

如有任何問題或建議，令到博愛中文學校可以得到改善，請電

郵至各部門的主管，謝謝大家！

If you have any questions or suggestions for improvement

concerning BCS, please feel free to reach out to our leadership

listed below.

Department Email

BCS Board bcs_board@yahoo.com

Secretary secretary@bcs-usa.org

Admin / Operations vp-admin@bcs-usa.org

IT / Website Support it@bcs-usa.org

Registration registration@bcs-usa.org

Curriculum vp-curriculum@bcs-usa.org

Mandarin mandarin@bcs-usa.org

Cantonese cantonese@bcs-usa.org

CFL cfl@bcs-usa.org

HSIC hsic@bcs-usa.org

Academic Competition ac@bcs-usa.org

博愛臉書

BCS Facebook

博愛Yelp
BCS Yelp

支持博愛

Support BCS via
Amazon

VOL 26.    NO. 17    February 5, 2022 BCS eNewsletter Page 12

https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.facebook.com/BerryessaChineseSchool/
https://www.yelp.com/biz/berryessa-chinese-school-san-jose-2
https://www.yelp.com/biz/berryessa-chinese-school-san-jose-2
https://smile.amazon.com/gp/chpf/homepage/ref=smi_chpf_redirect?ie=UTF8&ein=94-2681918&ref_=smi_ext_ch_94-2681918_cl
https://smile.amazon.com/gp/chpf/homepage/ref=smi_chpf_redirect?ie=UTF8&ein=94-2681918&ref_=smi_ext_ch_94-2681918_cl
https://smile.amazon.com/gp/chpf/homepage/ref=smi_chpf_redirect?ie=UTF8&ein=94-2681918&ref_=smi_ext_ch_94-2681918_cl
http://www.bcs-usa.org

